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Dojčanské noviny 

Štvrtkový podvečer 16. júna zasiahla našu obec 
prietrž mračien. V priebehu 30 minút spadlo 
v priemere 42 litrov na m2, pričom najintenzívnej-
šie zrážky dosiahli až 78 litrov na m2. Zvyčajne 
býval problém so zrážkami na Kolónii, no odkedy 
máme upravený terén pod lesom – vybudovanú 
zádržnú nádrž - na cestu II/500 nám tečie voda 
iba z dažďových zvodov zo striech v uličke.  

Tentokrát sa voda valila Dolinským potokom, 
pričom v parku u Holých sa vyliala z brehov 
a zaliala nielen cestu 1165 smerom na Šajdíkove 
Humence, ale tiekla aj do Uličiek, vybrežila sa pri 
kostole a taktiež v najnižšej časti obce – v Hoštá-
koch. Vybrežená voda z cesty 1165 sa preliala aj 
do priekopy a odtekala jednak smerom na Šajdí-
kove Humence do Koválovského potoka a jednak 
do Otrubnice. 

Najskôr boli povolaní dobrovoľní hasiči 
z Dojča, vybreženie vody bolo oznámené na polí-
ciu aj HaZZ. O 19:40 bola vyhlásená mimoriadna 
situácia. Dobrovoľné hasičské zbory zo širokého 
okolia prišli pomáhať s odstraňovaním škôd. 
DHZ Koválov, DHZ Smrdáky, DHZ Šajdíkove 
Humence, DHZ Unín, DHZ Rovensko a veľa oby-
vateľov obce nielen s lopatami, metlami 
a hrabľami, ale aj s technikou, ktorá bola pri tejto 
situácii nevyhnutná. VÁM VŠETKÝM PATRÍ 
VEĽKÁ VĎAKA. Dokázali sme, že v ťažkej situá-
cii si vieme navzájom pomôcť, ťahať za jeden po-
vraz.  Vieme byť súdržní a solidárni. Na odstra-
ňovaní škôd na uliciach sa pracovalo až do stredy 
22.6., škody na koryte Dolinského potoka sa od-
straňujú doteraz. 

Bohužiaľ, v tejto náročnej situácii sa vyskytli aj 

prípady, kedy sa niektorí ľudia len prizerali, išli 
autami na „exkurziu“ ako je potok vybrežený 
a prekážali pri čistení komunikácií, prípadne sa 
preháňali autami cez vybreženú vodu z potoka. 

Na kamerových záznamoch, ktoré sú zverejne-
né aj na webstránke obce, sme videli, ako sa Do-
linským potokom prehnala povodňová vlna, kto-
rá so sebou priniesla kmene stromov. Tieto sa za-
kliesňovali pod mostami, niektoré dokonca doká-
zali oboplávať most cez miestnu komunikáciu. Je 
to výsledok veľkého množstva zrážok v priebehu 
niekoľkých minút, nečistením extravilánovej časti 
Dolinského potoka, v ktorej sú napadané stromy a 
je zanesená a Koválovského potoka, ktorý je za-
rastený a zanesený. Po intenzívnej komunikácii 
s Povodím Moravy, ktoré má miestne potoky na 
starosti, a predložením dôkazov, začali v utorok 
(21.6.) s čistením Dolinského potoka. Mali by byť 
vyčistené splavy nielen za kaplnkou, ale aj 
v Hliníku, opravený breh i dno Dolinského poto-
ka a mal by sa vyčistiť aj Koválovský potok. 
V pondelok 27.6. prebehla obhliadka potokov pra-
covníkmi Okresného úradu odboru životného 
prostredia a odboru civilnej ochrany, zamestnan-
cami Povodia Moravy, zástupcami obce 
a Poľnohospodárskeho družstva Dojč. 

Aby toho nebolo málo, v skorých ranných hodi-
nách 25.6. zasiahla našu obec opäť silná búrka. 
O 2:45 v noci udrel blesk na Školskej ulici 
a spôsobil prepätie. Následkom boli škody na in-
ternetovom a televíznom pripojení, poškodené 
elektrospotrebiče (televízory, počítače, LED svie-
tidlá), vypadnuté ističe. Napriek silnému dažďu 
trvajúcemu 15 minút, Dolinský potok zostal 
v koryte, a ani na Kolónii neprišlo k povodni, 
priekopa v parku odvádzala do Bištavského poto-
ka veľké množstvo tečúcej vody. 

Slavomíra Melišová 

SILNÁ BÚRKA A INTENZÍVNE ZRÁŽKY SPÔSOBILI V NAŠEJ OBCI ZÁPLAVY 
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VÝPISY Z UZNESENÍ OBECNÉHO  ZASTUPITEĽ-
STVA  zo dní  5.5.2022 a 23.6.2022 
 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči súhlasí: 

 so zaradením zmien a doplnkov do územného plánu obce 
Dojč územie veterného parku v lokalite  Zadné pole 
(severne od Bištavy na hranici katastra obce Unín); 

 s uverejnením erbu obce Dojč na stránke sksymbol.sk a na 
sociálnych sieťach sksymbol; 

 a) so zapojením sa do  Výzvy na predkladanie žiadostí 
o dotáciu v roku 2022 z Environmentálneho fondu 
„Zvyšovanie energetickej účinnosti existujúcich verejných 
budov (L)“ 
b) schvaľuje 5% výšku spolufinancovania na tento projekt 
do výšky 20.000,- €, slovom dvadsaťtisíc eur. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči schvaľuje: 

 návrh Zmluvy o spolupráci obcí Šajdíkove Humence, Dojč 
a Štefanov na prípravné práce k diverzifikácii Spoločnej 
ČOV a poveruje Obecný úrad uzatvorením tejto zmluvy; 

 nový sadzobník poplatkov, ktoré nie sú zahrnuté 
v sadzobníku zákona o správnych poplatkoch a nový sa-
dzobník poplatkov za KD; 

 hudobnú produkciu v pohostinstve U TATU, dva piatky 
v mesiaci v období máj až august 2022, pričom hudobná 
produkcia v mesiaci máj – jún môže byť do 22,00 h 
a v mesiacoch júl – august do 23,00 h; 

 Záverečný účet obce za rok 2021 a celoročné hospodárenie 
bez výhrad; 

 použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu 
rezervného fondu vo výške 89.100,67  €; 

 použitie rezervného fondu v sume 78.000,- € na vybudo-
vanie ostrovčekov pre autobusy pri ZŠ s MŠ; 

 7. zmenu rozpočtu na rok 2022; 

 plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Dojč na 
II. polrok 2022;  

  jeden volebný okrsok pre Komunálne voľby 2022; 

 100% úväzok starostu obce na funkčné obdobie 2022-2026; 

 počet poslancov 9 na funkčné obdobie 2022-2026; 

 bezodplatný prevod pozemkov: parcela č. 303/1, ostatná 
plocha vo výmere 292 m2, parcela č. 303/8, ostatná plocha 
vo výmere 37 m2, parcela č. 304/28, ostatná plocha vo vý-
mere 1269 m2, parcela č. 304/45, ostatná plocha vo výmere 
6 m2 a inžinierskych sietí, miestnej komunikácie 
s chodníkom, verejnej splaškovej kanalizácie, verejného 
vodovodu, verejného osvetlenia a dopravného značenia 
od spoločnosti Sunline, s.r.o., IČO: 46166297, Ul. Š. Pilári-
ka 2650/52, Senica v prospech Obec Dojč; 

 použitie rezervného fondu v sume 20.000,- € na rekon-
štrukciu asfaltových ihrísk v športovom areáli; 

 8. zmenu rozpočtu na rok 2022. 
 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči nesúhlasí:  

 so zaradením parcely 9496 do ÚP obce na výstavbu rekre-
ačných chatiek; 

 s umiestnením nápojového automatu v priestoroch zdra-
votného strediska; 

 s odpredajom časti parcely 151/1 PharmDr. Lucii Blažeko-
vej.  

 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči berie na vedomie: 

 prezentáciu ponuky umiestnenia veternej elektrárne na 
hranici katastra obce Dojč; 

   DOPRAVNÉ UPOZORNENIE 
Upozorňujeme obyvateľov, že na križovatke               
pri pošte prišlo opakovane ku kolíziám ľudí a 
cyklistov s automobilmi, našťastie zatiaľ bez 
závažných následkov. Polícia bola informova-
ná o nedodržiavaní zákazu parkovania v kri-
žovatke pri pošte. Každý občan má právo za-
volať na 158 akonáhle vidí parkovať automo-
bil v zákaze parkovania alebo na verejnej zele-
ni, čo sa často stáva v areáli školy. Žiadame 
vodičov, aby neparkovali pred poštou a v zá-
kazoch parkovania a aby používali parkovisko 
pri pošte. Cyklistov a chodcov žiadame                 

o zvýšenú opatrnosť a všetkých občanov                
o ľudskosť a ohľaduplnosť. 

DOČASNÉ DOPRAVNÉ OBMEDZENIE 
Počas letných prázdninových mesiacov sa             
bude realizovať výstavba autobusových os-
trovčekov so zastávkou pri škole, preto vás 
prosíme o ohľaduplnosť a akceptovanie dočas-
ných dopravných obmedzení. 

 kontrolu uznesení z predchádzajúcich zastupiteľstiev od 
9.12.2021 do 5.5.2022;  

 návrh ZŠ s MŠ Dojč na zvýšenie mesačného poplatku za 
dieťa v materskej škole; 

 dotáciu do CVČ na 1 dieťa z Dojča; 

 podporený projekt na nákup kníh z FPU vo výške 1.500,- 
€; 

 žiadosť na MŠVVaŠ – asistent učiteľa; 

 žiadosť ZŠ s MŠ na otvorenie 2 oddelení ŠDK v školskom 
roku 2022/2023;  

 správu o činnosti starostky od 24.03.2022 do 05.05.2022; 

 Stanovisko hlavného kontrolóra a odborné stanovisko 
k Záverečnému účtu obce za rok 2021; 

 5. a 6. zmenu rozpočtu na rok 2022; 

 Správu o činnosti starostky obce od 5.5. do 23.6.2022; 

 informáciu o:  

 výrube a ošetrení drevín; 

 rokovaní s BVS, a.s. ohľadne kanalizácie a ČOV; 

 behu v rámci Moravsko-slovenského pohára, Grand 
Prix Záhoria a Záhoráckeho detského bežeckého pohára 
- Dojčanská 9; 

 mimoriadnej situácii vyhlásenej z dôvodu prívalových 
zrážok a zaplavenia časti obce; 

 cyklotrase Senica - Dojč z Plánu obnovy;  

 plnení povinnej školskej dochádzky v Senici – 2 deti z 
Dojča; 

 pripravovaných oslavách 100. rokov DHZ v Dojči; 

 pripravovanej akcii pre deti dňa 26.6.; 

 uzatvorení zmluvy o spolupráci na PD k rozšíreniu 
ČOV Šajdíkove Humence Dojč Štefanov; 

 darovaní tabletov obci zo sčítania obyvateľov a domov 
2021; 

VZN o určení názvov ulíc a iných verejných priestranstiev 
v obci Dojč nebolo schválené. 
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„ZHASLI SME, ABY SME V BUDÚCNOSTI MOHLI SVIETIŤ!“ 
Vážení spoluobčania!  

Presne v duchu tohto hesla sa rozhodli obce a mestá štyroch okresov (Skalica, Senica, Malacky a Myjava) vy-

pnúť v noci z 26.5. na 27.5.2022 verejné osvetlenie, s cieľom poukázať na katastrofálny stav, ktorý samosprávam 

na Slovensku hrozí po schválení protiinflačného balíčka. K iniciatíve týchto okresov sa pridali aj mnohé iné obce, 

mestá a mestské časti. S rovnakou „kozmickou“ rýchlosťou, ako sa tento zákon zrodil v hlave ministra financií, 

bol aj v parlamente prijatý! Bez predchádzajúcej odbornej diskusie a najmä bez pripomienkovania zo strany obcí, 

miest a vyšších územných celkov, pre rozpočty ktorých bude mať prijatý zákon najväčší dopad. Ide o jasný diktát 

štátu voči samosprávam, ktorým sú ohrozené ich základné funkcie. Dva roky zlyháva komunikácia štátu so samo-

správami, resp. nie je takmer žiadna. Parlament prijíma zákony, ktoré vo veľkom odčerpávajú zdroje miest a obcí, 

avšak  bez finančných kompenzácií zo strany štátu. Samosprávy bojujúce s infláciou, nárastom cien energií, tova-

rov, či služieb, sú tak nútené bojovať aj s dofinancovaním poskytovateľov sociálnych služieb, či súkromných škol-

ských zariadení a v neposlednej rade aj s protiinflačným zákonom. Zákonom, ktorým sa niektorým pomôže, ale 

ublíži sa všetkým!  

Pre lepšiu predstavivosť, čo za katastrofálnu legislatívu parlament prijíma, uvediem konkrétne dopady týchto 

zákonov. Dofinancovanie poskytovateľov sociálnych služieb (domovy dôchodcov) predstavujú náklady pre obce a 

mestá v tomto roku 100 eur mesačne za jedného občana, ktorý je v zariadení umiestnený. V budúcom roku už to 

budú náklady zodpovedajúce výške oprávnených nákladov, teda môže ísť o sumu niekoľko sto eur mesačne. Pri-

tom v podielových daniach dostane obec, či mesto  na občana seniora cca 20 eur ročne! Obdobná povinnosť pre 

obce a mestá je aj s dofinancovaním občanov – žiakov navštevujúcich súkromné školské zariadenie. Dofinancova-

nie žiaka je do výšky oprávnených nákladov, čo predstavuje opäť stovky eur mesačne z rozpočtu obcí a miest. Po-

vestným „klincom do rakvy samospráv“ je tzv. protiinflačný balíček, ktorý v prepočte odoberie samosprávam su-

mu cca 110 eur na jedného občana. Konkrétne pre obce ako Popudinské Močidlany i Dojč ide o sumu asi 100 tisíc 

eur, ktorá do rozpočtu obce na budúci rok nepríde! Tento obrovský výpadok bude znamenať STOP kultúre, športu, 

investíciám, opravám..., stop pre akýkoľvek rozvoj. Aby samosprávy vôbec prežili a poskytovali základné služby 

obyvateľom, budú zákonite nútené zvýšiť miestne dane a poplatky, a aj napriek tomu množstvo z nich bude mať 

existenčné problémy. Už teraz je avizovaných asi 500 samospráv z celkového počtu takmer 3 tisíc, ktoré jednodu-

cho „neprežijú“ a padnú do nútenej správy. Je pravdou, že množstvo obcí a miest má na svojich rezervných fon-

doch uložené veľké sumy financií, teda tzv. ušetrených peňazí, avšak tie sú vo väčšine určené na investičné akcie, 

či spolufinancovanie eurofondov. Nie na to, aby sa takpovediac prejedli! Samosprávy budú teda nútené siahnuť 

svojim občanom oveľa hlbšie do kapsy, čo sa dotkne každej jednej domácnosti, každého jedného občana. Teda aj 

domácností s deťmi, pre ktoré je protiinflačný balíček prioritne určený. Na jednej strane im teda štát veľkodušne 

peniaze dá, ale na strane druhej im samosprávy budú nútené vziať. Tými „zlými“ však budú samosprávy a 

„dobrým“ bude štát.  

Verím, že po prečítaní si týchto riadkov každý z Vás pochopí, kde je pravda a podporí snahu samospráv v boji 

so štátnym diktátom. Jedna noc bez verejného osvetlenia je len začiatok, ktorým sa posunula vyhlásená štrajková 

pohotovosť obcí a miest do vyššieho stupňa. Na záver si dovolím trocha parafrázovať úvodné heslo: „Zhasli sme, 

aby sa niekomu rozsvietilo!“.                      S úctou       Mgr. Dana Žúrková, starostka obce Popudinské Močidlany 

Vážení občania, prinášame vám sumár výberu daní a 
poplatkov. Informujeme vás, že platobné výmery sú 
splatné 15 dní odo dňa doručenia a teda ste povinní si           
vyrovnať svoje daňové a poplatkové povinnosti              
v tejto lehote, prípadne sa v nej dohodnúť na splátko-
vom kalendári.  
Zároveň žiadame občanov, ktorí nemajú svoje daňové 
povinnosti splnené, aby tak čo v najkratšom čase urobili.  

  
Predpis Úhrada 

Nedopla-
tok 

Úhr
ada  

Daň z nehnu-
teľnosti 

85.135,51 € 65.423,28 € 19.712,23 € 76% 

Poplatok              
za odpad 

45.682,03 € 34.842,47 € 10.839,56 € 76% 

Poplatok               
za psa 

1.528,79 € 1.140,49 € 388,30 € 74% 

VÝBER DANÍ A POPLATKOV K  20. 6. 2022 
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VETERNÉ ELEKTRÁRNE V DOJČI 
Veterné elektrárne patria medzi čisté obnovi-

teľné zdroje energie, ktoré pomáhajú znižovať zá-
vislosť od dovozu energetických surovín z často 
politicky nestabilného či priamo nepriateľského 
zahraničia. Svojou výrobou pomáhajú plniť 
i záväzky voči EU a tým, že sú decentralizované, 
napomáhajú k väčšej bezpečnosti proti výpadkom 
elektrickej energie. Jedna veterná elektráreň 
v tejto lokalite vyrobí asi 20 000 MWh ročne, čo je 
dostatok energie pre 14 000 ľudí v domácnostiach 
a dokáže túto energiu vyrobiť podstatne lacnejšie, 
než je možné ju dnes kúpiť na burze. Cena elektri-
ny z vetra sa pohybuje medzi 55-70 EUR za MWh 
podľa lokality.  

Spoločnosti WKS ENERGIA I s.r.o. a SLOWEB 
s.r.o. by radi zrealizovali výstavbu 2 veterných 
elektrární v katastri obce Dojč. Proces prípravy a 
realizácie takéhoto projektu trvá 4-6 rokov, čo je 
veľmi dlhá doba  a typy veterných elektrární, kto-
ré sú na trhu v súčasnej dobe, s veľkou pravdepo-
dobnosťou nebudú v dobe realizácie k dispozícii. 
Preto je potrebné plánovať použitie najmodernej-
ších dostupných typov veterných elektrární. Sa-
mozrejme, pri návrhu umiestnenia jednotlivých 
veterných elektrární sa dbá napríklad na dostatoč-
né vzdialenosti od obytných oblastí, čo je v prípa-

de obce Dojč viac ako 2 000  m, ako môžete vidieť 
vo vyhotovení navrhovaného umiestnenia veter-
ných elektrární.  

Proces prípravy začína štúdiou ich možného 
vplyvu na životné prostredie, tzv. EIA, v ktorej sa 
skúmajú všetky známe vplyvy na prírodu a oby-
vateľstvo. Projekt bude možné realizovať len v 
tom prípade, ak všetky kritéria tejto štúdie budú 
splnené. 

Výstavba veterných elektrární jednak napomô-
že výrobe a zásobovaniu čistou, zelenou energiou, 
čo je veľmi dôležité najmä pre plánované odstavo-
vanie uhoľných elektrární a zároveň obec získa 
nemalé pravidelné ročné platby do obecného roz-
počtu realizáciou takéhoto projektu – 15 000,- 

EUR za jednu elektráreň v katastri obce. Ďalšie 
finančné prostriedky pôjdu i miestnym majiteľom 
pozemkov.  Daňou za tieto pozitíva je fakt, že ve-
terné elektrárne, podobne ako v susednom Rakú-
sku budú viditeľné.  

Obec i poslanci obecného zastupiteľstva by radi 
poznali váš názor na veterné elektrárne a ich 
umiestnenie v katastri našej obce. Použite prosím 
kontaktný formulár na našej web stránke:                    
Občan / Napíšte nám. Vopred ďakujeme za vaše 
názory. 

Obecný úrad 
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STRETNUTIE   SPOLUŽIAKOV                   
PO 52 ROKOCH 
Len teraz opustili brány základnej školy, len 

pred nedávnom si povedali ahoj, vidíme sa ... 
a náhle si uvedomili, že odvtedy prešlo už 52 ro-
kov. Niektorí sa denne stretávajú, sú susedia, 
možno aj rodina, ale niektorí sa nevideli celú tú 
dlhú dobu.  

O to krajšie a úprimnejšie bolo stretnutie spo-
lužiakov, ktorí pred 52 rokmi končili 9. ročník        
v Základnej škole v Dojči. Zorganizovať stretávku 
nie je jednoduché a tak sa patrí spomenúť pani 
Helenku Kondrlovú, ktorá stretávku zorganizova-
la. Spolužiakov čakal na Obecnom úrade slávnost-
ný obrad a mnohí si zaspomínali na to, ako aj 
v súčasných priestoroch obecného úradu „drali“ 
školské lavice. Vraj sa pri spomínaní „zabudli“ U 
Tatu do neskorých nočných hodín :-)))) čo im vše-
tci úprimne prajeme.  

Milí spolužiaci, pevné zdravie do ďalších ro-
kov vám prajú pracovníčky obecného úradu. 

SPOLOČENSKÁ  KRONIKA 
 

Narodili sa: 

Šimon Juriga    

Zosobášili sa: 

Ivana Kalková – Milan Milović 

Ing. Marcela Hovančíková – Peter Harnoš 

Zomreli: 

Tamarka Kozánková 

Prisťahovali sa / nový trvalý pobyt: 

Ing. Anna Petrášová, Zuzana Božková 

Tomáš Božek, Hana Božková, Damián Božek 

Mária Brlíková, Kristína Švrčková 

Jozef Švrček, Eliška Švrčková, Roland Fica 

Mgr. Zuzana Ficová, Filip Fica, Kristína Ficová 

Kristián Mlčuch, Štefan Chocholáček 
  

Odsťahovali sa: 

Viktória Štvrtecká, Dominika Štvrtecká 

Mgr. Dominika Klenová, Michal Holkovič 

Miriam Hiľovská, Mia Gašpárková 

Peter Hankócy, Zuzana Koprlová, Adam Koprla 

Alex Koprla, Ján Koprla 

29. októbra 2022 sa budú konať voľby 

do orgánov samosprávy obcí a do orgá-

nov samosprávnych krajov, ktoré vyhlá-

sil predseda NR SR 8. júna 2022.  

——————————————————— 

Pri tejto príležitosti by sme radi informo-

vali budúcich kandidátov na poslancov či 

na starostu, že v ďalšom čísle Dojčanských 

novín (uzávierka—9. 9. 2022) bude pries-

tor na platenú politickú reklamu (Zákon 

181/2014 o volebnej kampani). 
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1. SVÄTÉ PRIJÍMANIE 
 

Ja  som chl ieb života .  

Kto prichádza ku mne,  

nikdy nebude hladovať ,   

a  kto verí  vo mňa,   

nikdy nebude žízniť.   

Ján 6:35  

Prvá júnová  nedeľa 

(5.6.2022) bola pre tretiakov 

našej základnej školy výnimoč-

ná. V našej farnosti v kostole 

Všetkých svätých v Dojči sa 

konalo prvé sväté prijímanie. 

Sviatosť prijalo 13 detí. Príprava na tento veľký deň začala už pred niekoľkými mesiacmi, kedy sa de-

ťom pani učiteľka a katechétka Mgr. Štefánia Vymislická venovala na hodinách náboženstva 

i stretnutiach v kostole. V sobotu sa konala  ich prvá svätá spoveď, kedy deťom boli skrze kňazov od-

pustené hriechy. V nedeľu priviedli do chrámu hrdí rodičia svoje deti, aby ich odovzdali Bohu a tak pri-

jali do srdca a života ich najdôležitejšieho Hosťa. Dievčatá i chlapci boli krásne oblečení, pripravení nie-

len na pohľad, ale aj vnútro mali krásne čisté a pripravené na prijatie Eucharistie.  O 11:00 hod. sa začala 

slávnosť svätého prijímania, ktorú slúžil kňaz Ing. Mgr. Ivan Barus. Prihovoril sa najmä deťom, ktoré si 

potom obnovili  krstné sľuby a prijali Ježiša Krista do svojho srdca. Deti spievali piesne, ktoré nacvičili 

s pani učiteľkou Mgr. Jaroslavou Božkovou a na záver bolo prekvapením pre všetkých prítomných, keď 

si zaspievali aj s pánom farárom, ktorý ich sprevádzal hrou na gitaru.  

Deťom želáme, aby ich táto sviatosť posilnila a povzbudila do lepšieho a plnšieho života.  

Martina Čelústková 
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CORPUS CHRISTI 
Slávnosť Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi ľu-

dovo nazývané aj Božie Telo nariadil sláviť celej Cir-

kvi pápež Urban IV. v roku svojej smrti 1264. Sám 

vynikal veľkou úctou k Oltárnej sviatosti, rovnako 

ako ďalší svätec sv. Tomáš Akvinský. Ten dokonca 

skoncipoval aj niekoľko  hymnov na oslavu Sviatosti 

Oltárnej. A tak v duchu úžasnej sekvencie „Lauda, 

Sion, Salvatorem“ (Chváľ, Sion, Spasiteľa), si veriaci 

pripomenuli veľké tajomstvo Kristovej lásky k nám, 

kráčajúc ulicami centra obce počas vonkajšej verejnej 

slávnosti. Slávnostná eucharistická procesia sa po-

stupne zastavila pri štyroch oltároch, ktoré zhotovili 

obyvatelia podľa tradície. Oltáriky symbolizujú štyri 

svetové strany. Deti na znak úcty a lásky k Bohu roz-

sýpali na cestu lupene kvetov. Takto sme slávili pri-

kázaný sviatok Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi 

v Dojči, dňa 19. júna 2022. 

Zuzana Macková 
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Z ČINNOSTI   JDS DOJČ 
Hrebienok—Ľadový dóm 

I keď je letné obdobie a slniečko nám páli do 
tváre, pohľadom sa vrátime do zasnežených Vy-
sokých Tatier. V dňoch 7. 4.— 9. 4. 2022 sa 15 dô-
chodcov zúčastnilo  výletu vlakom do Tatier. 
Navštívili sme Tatranský ľadový dóm na Hre-
bienku, kde nás privítali sochy vyrezané z ľadu a 
veľká ľadová napodobenina katedrály sv. Jakuba 
zo Santiaga de Compostela v Španielsku. Svoje 
„stanovisko“ sme mali na chate v Štrbe, odkiaľ 
sme vyrážali na prechádzky - Štrbské pleso, Tat-
ranská Lomnica, Hrebienok, Rainerova chata a 
záver výletu bol v reštaurácii „Koliba“ s občer-
stvením - večerou a pravým tatranským čajom 
62% :-) Prežili sme krásne tri zimné dni, ak bude 
záujem, na budúci rok sa môže pripraviť ďalšia 
partia seniorov.  

Záhradkárska výstava Trenčín 
Dňa 22.4.2022 sme navštívili výstavu záhrad-

kárskych a včelárskych potrieb v Trenčíne, nakú-
pili sme si jarné sadenice, muškáty, stromčeky, 
med a mnohé produkty domácej výroby, ktoré na 
výstavisku ponúkali. Zúčastnilo sa 22 členov or-
ganizácie, autobus bol doplnený i ostatnými oby-
vateľmi obce.  

Pani Gitka Závodná a pani Jolanka Žilínková si 
objednali u pani predsedníčky JDS, aby im zakú-
pila krásne ľalie - došlo k nedorozumeniu a oni 
dostali 16 ks „gladiol.“ 

Výročná členská schôdza 
30. mája 2022 sa konala VČS, ktorá bola zhodno-

tením činnosti za roky 2019, 2020 a 2021, nakoľko 
kvôli pandémii koronavírusu sme VČS nemohli 
mať. Zúčastnilo sa 59 členov, zablahoželali sme 

tohtoročným jubilantom, schválili sme predbežný 
plán na rok 2022, o všetkých podujatiach budú 
seniori informovaní na členských schôdzach i v 
miestnom rozhlase.  

K 1. júnu 2022 máme 84 starobných, predčas-
ných i invalidných dôchodcov. 
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„VODA MOSÍ ODTEKAT“ 
    Na kraji lesa smerom na Štefanov sa nachádza 
studnička s priliehavým názvom Hučák. Je to 
krásne miesto v tieni stromov.  
Pamätníci spomínajú, ako sa voda zo studničky 
používala na varenie fazuľovej polievky, do slivo-
vice a tiež ako občerstvenie pocestných. 
    V r. 2014 – 2018 sa členovia Miestneho odboru 
Matice slovenskej a tiež ďalší dobrovoľníci veno-
vali vyčisteniu jej okolia a jej sprístupneniu. Dve 
desaťročia studnička pustla, chodník k nej bol do-
slova zarúbaný a upadala do zabudnutia. Obecný 
úrad poskytol skruž na nadstavenie studničky, 
dobrovoľní hasiči pomohli čerpadlom, aby člen 
MO MS mohol z prúdiacej studenej vody vybrať 
kamene, ktoré do studničky nahádzali vandali. 

Viackrát sa podarilo usporiadať posedenie pri 
studničke s opekaním. Vyčistená studnička po-
skytovala osviežujúcu chutnú vodu. Budovalo sa 
okolie, schody ku studničke,  inštalovala sa tabuľ-
ka s Rúfusovou básňou o vode, navozili sa kame-
ne, štrk, cement, stálo  to čas aj peniaze.  Mladý 
člen Matice zo Štefanova krásne obostaval stud-
ničku prírodným kameňom a utesnil studničným 
tmelom. V primeranej výške bol vmontovaný vý-
pust pre pohodlné nabratie vody. Nachystané sú 
drevené informačné tabuľky, konštrukcia na za-
strešenie studničky. Bohužiaľ v tom období bolo 
extrémne sucho a voda v studničke sa nestačila 
zdvihnúť. 
     Doteraz nepriznaný vandal však v októbri 2018 
do obostavanej studničky riadnym čakanom vy-
rúbal dieru, čím zničil spoločné úsilie ľudí, ktorí 
chceli priniesť našim obyvateľom pohodu a ob-
čerstvenie studenou chutnou vodou. Na dôvažok 
vyryl do betónovej skruže „múdry“ nápis „voda 
mosí odtekat“. Pri poslednej povodni som si opäť 
na túto múdrosť spomenula. Všade kde sa voda 
vyliala, stačilo zrejme dať skruže a voda by si ces-
tu nenašla...  Odvtedy opäť studnička chátra 
a voda je nepoužiteľná. 
      V r. 2018 som do Dojčanských novín dala prí-
spevok o studničke Hučák so želaním, že no-
vozvolení poslanci si nájdu cestu k tejto studnič-
ke, zhodnotia jej stav a z pozície obce prispejú 
k jej obnove. Pred niekoľkými rokmi obec Štefa-
nov upravila okolie ich studničky „Kadúbek“, je 
to obľúbené zastavenie obyvateľov Štefanova 
i pocestných. 
       V novembri máme opäť  voľby, opäť mám 

nádej, že nové 
zastupiteľstvo 
a obec budú mať 
záujem na sprís-
tupnení studnič-
ky Hučák, vybu-
dovaní prístupo-
vého chodníka 
a udržiavaní jej 

okolia. Členovia MO Matice slovenskej radi pri-
spejú nachystanými materiálmi a snáď spoloč-
ným úsilím sa podarí opraviť a ochrániť tento 
nevšedný úkaz – lesnú studničku Hučák pred 
vandalmi a inými neprajníkmi. Stane sa miestom, 
kam Dojčania radi zájdu na prechádzku a kam aj 
radi zavedú svojich hostí. 

Valéria Kubíková 

Najlepším zakončením schôdze bola brigáda v 
kultúrnom dome na druhý deň, keď sa zišlo 14 
dôchodcov na upratovanie, za čo im patrí veľké 
ĎAKUJEM. 

Dňa 11. júla 2022 organizujeme zájazd na kúpa-

nie do Thermalpark Dunajská Streda. Prihlásení 
sú členovia i nečlenovia organizácie, i rodiny s 
deťmi. V týchto horúcich dňoch sa dá schladiť v 4 
vnútorných a 6 vonkajších bazénoch, termálna vo-
da má 39 až 40 stupňov Celzia, má priaznivé účin-
ky hlavne na pohybové ústrojenstvo, zaujímavé 
sú atrakcie pre deti a je možnosť sa osviežiť v bu-
fetoch a reštauráciách. 

Život v pohybe je krásny, pre ľudí vo vyššom 
veku to platí dvojnásobne. Pri organizovaní špor-
tových podujatí pre seniorov je prihliadané na vek 
a zdravotný stav. Veď seniorom nejde o rekordy, 
ale o dobrú zábavu a stretnutie so svojimi roves-
níkmi. Dňa 16. augusta 2022 budeme organizovať 
IV. ročník športových hier na miestnom futbalo-
vom ihrisku, disciplíny budú nenáročné a humor-
ne ladené. Po dobrých športových výkonoch urči-
te zachutí pivko a guláš.                   Vilma Mikulová 
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DVERE KULTÚRNEHO DOMU DOKORÁN 
DOJČANSKÉ MÁJOVÉ SLÁVNOSTI 

Teplý, nedeľný podvečer 15. mája 2022 sa niesli 
kultúrnym domom ľudové piesne v podaní zná-
mej speváčky Oľgy Baričičovej a jej kamarátov. 
Spevákov sme privítali pri príležitosti sprístupne-
nia všetkých priestorov kultúrneho domu jeho 
hosťom, návštevníkom, jednoducho každému, kto 
prejavil ten deň záujem si prezrieť novo vymaľo-
vaný a vybavený kulturák až do jeho útrob, ktoré 
odteraz nebudú verejnosti bežne prístupné. Prí-
tomní mali možnosť nazrieť do archívu, do tzv. 
sobášky – priestorov so stolovacím servisom, ur-
čeným na zapožičanie v čase organizovania spolo-

čenských a súkromných akcií, do výdajne jedla a i. 
Tieto priestory si prezrela aj bývalá Dojčanka, ži-
júca momentálne v Holíči, mimochodom suseda 
Olinky Baričičovej, pani Mária Vrablicová, rod. 
Jančiová, ktorá v tomto roku podobne ako niektorí 
ostatní prítomní, oslávila krásnych 70 rokov. Ro-
vesníci sa s ňou radi po rokoch zvítali. Od sólistky 
všetci gurmáni vychutnali guláš a tak sa stali 
účastnými oslavy Olinky, ktorá v sobotu pred 
návštevou u nás oslávila svoju 55-ku. Spolu 
s Lukášom Prajkom nás rozveselili a vďaka kvalit-
nej hre Ludvika Čihánka na klávesy, mnohých aj 
rozospievali. CD s novým titulom Pod holíčskú 
šibenicú boli fanúšikom dodané aj s autogramom 
speváčky.                                            Zuzana Macková 

NESKÔR, ALE PREDSA 

V horúcu nedeľu 26. júna 2022 si deti naplno 

užívali svoj sviatok Medzinárodného dňa detí, 

ktorý bol, žiaľ, z organizačných dôvodov prelože-

ný. Nikomu to neprekážalo a deti mali príležitosť 

užiť si svoj deň zážitkovo, aj keď o niečo neskôr. 

Možnosť použiť techniku DHZ a trafiť terč využi-

li takmer všetci. Menšie deti ocenili skrášlenie ma-

ľovaním na tvár od dvoch študentiek, a tak svoj 

deň trávili ako psíkovia, mačičky, tigríkovia či 

motýliky. Novinkou bola prítomnosť dám, ktoré 

vedú občianske združenie Mravčekovo. Tie pre 

deti pripravili kútiky Skúmame prírodu, Mon-

tessori, Tvoríme, Priestor pre batoľatá, Spoznáva-

me nôžkami (senzomotorický chodníček).  

Niektorých „budúcich zdravotníkov“ zaujali 

ukážky obväzovej techniky i orgány ľudského te-

la, ktoré prezentovali žiačky Strednej zdravotníc-

kej školy Skalica zo študijného odboru praktická 

sestra. Krátke masáže šije ponúkal rodičom absol-

vent študijného odboru masér zo SZŠ. Deti nepo-

hrdli kofolou, cukrovou vatou, ani nanukom. Uží-

vali si svoj deň tak, ako sa patrí... 

                             Zuzana Macková 
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PÔSOBENIE ZUŠ ŠAŠTÍN-STRÁŽE          
V DOJČI A KONCERT ZUŠ 2022 

    Elokované pracovisko vo Vašej obci vzniklo v škol-
skom  roku 2011/2012 po dohode vedenia našej školy 
so vtedajšou  starostkou Katarínou Jankovičovou  a 
bývalým riaditeľom ZŠ pánom Nečasom. Začal sa vy-
učovať hudobný, výtvarný, tanečný a LDO odbor pod 
vedením kvalifikovaných pedagógov ktorými boli Ri-
chard Bánsky, Gabriela Vaňková, Martin Vajdák a 
Ivan Fodor. Neskôr pribudli aj Jozef Polák, Nikol To-
mánková, Martin Slezák a Ida Pavelková. Nakoľko 
nebola vo Vašej obci dovtedy zriadená takáto pobočka, 
záujem detí bol enormný. Prešli sme si častým sťaho-
vaním sa cez ZŠ, Obecný úrad, bývalú materskú školu 
až sme nakoniec vďaka pani starostke PaedDr. Slavo-
míre Melišovej získali priestory pri školskej jedálni, 
ktoré nám pre výučbu vyhovujú. Odstupom rokov sa 
niektoré odbory vyselektovali a k dnešnému dňu evi-
dujeme v hudobnom odbore 14 žiakov. Vychovali sme 
niekoľko šikovných absolventov, či už v hre na klavír, 
zobcovú flautu alebo bicie nástroje, no aj vo výtvar-
nom umení. Za všetkých spomeniem pár mien, Mi-
riam Mikulíková, Margot Luisa Škodáčková či Sebas-
tián Čmelík. Z predošlých školských rokov  zo súťaž-
ných úspechov spomeniem LDO pod vedením p. uč. 
Ivana Fodora na súťaži zrkadielko Anny Gamanovej v 
Senici, Hanku Petrlovú ktorá získala bronzové pásmo 
v hre na zobcovú flautu na Nitrianskej Lútne. V tomto 
školskom roku 2021/2022 získali ocenenia Timotej Če-
lústka, ktorý sa umiestnil na krásnom treťom mieste v 
zlatom pásme v hre na malý bubon na celoslovenskej 
súťažnej prehliadke v hre na bicích nástrojoch v No-
vých Zámkoch. Ďalej získal ocenenie v striebornom 
pásme v hre na biciu súpravu aj Kristián Lenko, ktorý 
získal bronzové ocenenia v oboch súťažných disciplí-
nach. Tak isto ako moji žiaci, som bol porotou v me-
dzinárodnom zložení, ocenený aj ja, ako pedagóg.  

Tvrdá práca a hlavne poslanie, ktoré učiteľské re-
meslo obnáša, prinieslo ovocie a preto sa z týchto ús-

pechov veľmi tešíme!                             Richard Bánsky 

Už po druhýkrát sme prepožičali dojčanské cesty Morav-
sko—slovenskému bežeckému poháru. Počasie bolo krásne 
a účasť hojná, zaregistrovalo sa 175 detí a spolu s dospelými 
pretekármi tak prebehlo cieľom skoro 300 súťažiacich. Takú 
veľkú účasť organizátori nepredpokladali a bohužiaľ, chý-
bali medaile pre detské kategórie. Do tretice všetko dobré sa 
hovorí, a preto dúfajme, že tretí ročník bude bez chybičky. 

Dlhšiu trať ovládol Alexander Jablokov z Bratislavy, kto-
rý zvládol 9 km za 31:10, kratšej trati (6 km—25:19) kraľova-
la Jarmila Hastíková z Veselí. Domáci Pavol Masaryk obsa-
dil v najmladšej veteránskej kategórii nad 40 rokov krásne 3. 
miesto a opäť si odniesol aj trofej „Najrýchlejšieho Dojčana.“ 
Minuloročná držiteľka trofeje „Najrýchlejšia Dojčanka“ sa 
tento rok prizerala z radov divákov a zatlieskala svojej svok-
re Janke Drinkovej k získaniu tejto trofeje. Obdivuhodné 
boli aj výkony ďalších Dojčaniek a Dojčanov, i keď sa neu-
miestnili  na prvých miestach. 

Obec Dojč ďakuje všetkým dobrovoľníkom a nadšen-
com, ktorí pomohli k zdarnému priebehu pretekov a tiež 
všetkým divákom, ktorí vytvorili krásnu atmosféru. 

Beáta Bátorová 
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PREDŠKOLÁCI SA ROZLÚČILI                           
S  MATERSKOU ŠKÔLKOU 
Príjemnou tradíciou v materskej škole sa stalo 

ukončenie školského roka, kedy si všetci uvedo-
míme, že čas strávený v materskej škole je nená-
vratne preč a predškolákom sa už otvárajú dvere 
do školy.  

V piatok 24.6.2022 sa v areáli materskej školy 
konala rozlúčka s predškolákmi. Detičky si s pani 
učiteľkami Ľubkou Pavlíkovou a Lydkou Drinko-
vou pripravili pekné tanečné vystúpenie, ktoré 
doplnili básničkou a piesňou. Pán riaditeľ Prstek 
ich pasoval za školákov a poprial im veľa úspe-
chov do školských dní. O program po oficiálnej 
časti sa postaralo občianske združenie Predob-
ro.sk, ktoré deťom požičalo skákacie hrady, za čo 
im veľmi pekne ďakujeme.  

Petra Hrubšová za rodičov predškolákov 

 
 

Za trpezlivosť, lásku každý deň, 
patrí členom učiteľského zboru slovo      

ĎAKUJEM. 
Za úsmev, za milé pohladenie, 

občas aj krik a vyhrešenie. 
 

A dnes je príležitosť taká, 
povedať naposledy, 
za všetko Vám patrí 

naša úprimná vďaka! 
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NAJ UČITELIA OČAMI REDAKTOROV ŠKOLSKÉHO ČASOPISU                      
„POHOĎÁK“ A ICH PRÍBUZNÝCH    

Dostal sa nám do rúk časopis POHOĎÁK, ktorý vydáva naša Základná škola s materskou školou 
konkrétne žiaci 2. stupňa pod vedením pani učiteľky Štefánie Vymislickej. Nasledujúci článok nás veľ-
mi zaujal, chceme sa s ním podeliť aj s vami, čitateľmi, ktorí Pohoďáka nečítajú a zároveň vás chceme 
poprosiť, aby sa s nami podelili o spomienky na vašich NAJ učiteľov, ktorí u nás v Dojči pôsobili. 

Pani učiteľka Daniela Chorvatovičová, uči-
teľka nemeckého a ruského jazyka. V našej škole 
vyučovala hlavne nemecký jazyk. Na jej hodinách 
sa nikto nenudil, popravde ani nemal možnosť. 
Koho učila, bude súhlasiť, že na jej hodiny sa ne-
dá zabudnúť a spomína na ne určite aj dnes. Na 
svojich hodinách vyžadovala pripravenosť, a be-
da tomu, kto sa nepripravil. Neodmysliteľnou sú-
časťou jej hodín bolo čítať, preklad a obsah člán-
ku, ktorý sme na danej hodine prebrali. Pamätám 
si, ako sme vždy pri tom frflali a neodpustili sme 
si poznámky. Ale s odstupom času mi každý z 
vás dá za pravdu, že nám to všetkým veľa dalo. 
Nadobudnuté vedomosti sme naplno využili v 
ďalšom štúdiu. Bola prísna, ale užili sme si veľa 
zábavy. Každý rok organizovala výlet do Viedne, 
na ktorý sa každý z nás tešil a nevedel sa dočkať, 
kedy bude koniec školského roka a my zase pôj-
deme do Viedne. Okrem návštevy prírodovedné-
ho múzea, kde sme nadobudli nové poznatky a 
vedomosti, sme vždy zablúdili aj do parku zámku 
Schönbrunn, kde sme obdivovali krásu záhrady, 
uličky, fontánu a víťazný oblúk GLORIETTA. 
Okrem cenných vedomostí z nemeckého jazyka, 
sme zažili veľa krásnych zážitkov, na ktoré z nás 
nikto nezabudne. Vďačím tejto pani učiteľke za 
veľa. 

 p. Katka Vachová a jej dcéra Vanesska Tobiášová 
____________________________________________ 

 

„Pani učiteľka Vlasta Ludvová. Ide o osobu, 
ktorá vo mne zanechala víziu, ako žiť, kým byť, 
ako sa správať k iným, ako sa podeliť o vedomos-
ti a skúsenosti. Druhý stupeň ZŠ som absolvovala 
v susednej dedine Dojč.“ Pri spomienke na jednu 
dojčanskú pani učiteľku, ktorá bola aj triednou 
učiteľkou mojej maminky Moniky Turanskej, rod. 
Filípkovej, jej zažiarili oči. Boli to spomienky na 
pani učiteľku Ludvovú. Maminka spomína: „V 
jedno ráno, keď sme mali prvú hodinu biológie, 
otvorili sa dvere a vošla útla žena. Decentne upra-
vená, s veľkou láskavosťou v tvári. Predstavila sa 
ako pani učiteľka Ludvová. Rozprávala milo, 
múdro, a pritom s úprimným úsmevom na tvári. 
Nielen ja, ale všetci sme mali pocit, že je to človek 
s veľkým srdcom, múdrosťou a pochopením. Ab-
solvovala som s ňou niekoľko olympiád a za svoje 
úspechy vďačím veľkou mierou tejto pani učiteľ-

ke. Pre svoju prácu bola zapálená. Vedela žiakov 
motivovať, vkladala do výučby samú seba. Bola 
to žena na správnom mieste. Dodnes k nej vo  
svojich spomienkach prechovávam veľký rešpekt 
a úctu. Srdečná vďaka, pani učiteľka Ludvová!“ 

p. Monika Turanská a jej syn Matias 
____________________________________________ 

 

Moja maminka Monika Katriňáková, rod. Što-
rová, nastúpila do prvej triedy v roku 1986. Vtedy 
žiaci oslovovali pani učiteľky súdružky učiteľky. 
Keď začínala hodina a pani učiteľka vstúpila do 
triedy, všetci sa s rachotom stoličiek postavili a 
zakričali: „Česť práci, súdružka učiteľka!“ A s 
rovnakým rachotom si zase sadli a čakali, čo nové 
ich čaká. 

V prvej triede moju maminu učila pani učiteľ-
ka Beňáková. Maminka spomína na ich modré 
vlasy, ktoré svietili ako nebo. Naučili maminu 
veľmi veľa. Hoci boli prísna, ale mala ich veľmi 
rada. V druhej triede mamu učili pani učiteľka 
Šurková. Malé žieňa, ale zato rešpekt pred nimi 
obrovský. Boli veľmi dobrá a ochotná vždy po-
môcť. Pani učiteľka s veľkým srdcom. V tretej 
triede ju učili pani učiteľka Mrázová. Pamätá si, 
že ju vyvolali na hodine dejepisu a ona nevedela 
odpovedať, dostala trojku. S plačom išla snáď ešte 
aj domov zo školy. 

V tej dobe pani učiteľky nedbali na neposluš-
ných žiakov zobrať pravítko a dať im na zadok. 
Žiaci mali pred učiteľmi neuveriteľný rešpekt. Ni-
komu ani nenapadlo neposlúchnuť na prvé slovo, 
nie to ešte odvrávať, vyjednávať, či mať hlúpe po-
známky. Na telesnej výchove mali toho oveľa ove-
ľa viac ako máme teraz. Napr. hod loptou, hod 
granátom, skok do piesku, 12-minútovky, štafety, 
skok cez kozu, šplhanie na lane, gymnastika, špl-
hanie na tyči, vybíjaná, volejbal, basketbal. Rada 
spomína aj na ďalších vyučujúcich z druhého 
stupňa. Na p. uč. Chorvatovičovú, ktorá ju učila 
nemecký jazyk. Tiež na p. uč. Dinušovú, s ktorou 
sa stretávali na hodinách matematiky. Pekné spo-
mienky má aj na hodiny telesnej výchovy s p. uč. 
Krušinskou a biológiu s p. uč. Vicianom. 

p. Monika Katriňáková a jej dcéra Lucka 
__________________________________________ 

Zdroj: školský časopis žiakov ZŠ s MŠ Dojč  Pohoďák            
šk. rok 2021/2022 Ročník 2, číslo 3, str. 4                           
/pokračovanie článku v budúcom čísle/ 
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ČESKÁ CESTA 
Slovenské Záhorie plnilo v minulosti mimo-

riadne významnú úlohu. Predurčilo mu to                  
dôležitá geografická poloha. 

     Tento kraj až do stredoveku pokrývali pralesy 
a močariská. Neskoršie tu vyrástol hustý borový 
les plný močiarov, barín, mlák a mláčok.                    
Rozsiahle pásmo tohto lesa pretínali rieky a poto-
ky, veľmi bohaté na vodu. 
     Križovali tu dôležité cesty. Najdôležitejšia bola 
cesta česká, čiže brnenská /z Čiech cez Brno,               
Holíč, Šaštín, Senicu, Jablonicu, Trnavu, Ostrihom 
až do Budína/. Břeclavská cesta viedla zo Znojma 
cez Břeclav na územie Nitry. Obidve uvádzané 
cesty križovala Olomoucká cesta, čo viedla                      
z Olomouca cez Uherské Hradište a Strážnicu                 
a pokračovala údolím Moravy popri západnom 
úpätí Malých Karpát na Bratislavu. Cez údolie  
Olšavy a Vláry vlnila sa cesta z Uherského Hra-
dišťa do Trenčína. 
     Česká cesta /lat. Via Bohemica/ bola                    
významná starobylá obchodná cesta, spájajúca 

Prahu s Budínom, prechádzajúca územím dneš-
ného juhozápadného Slovenska. Bola súčasťou 
dlhšej európskej obchodnej cesty, vedúcej od Bos-
poru až k brehom Atlantického oceánu. V čase 
mieru slúžila cesta na medzimestskú a medzištát-
nu obchodnú výmenu, v časoch vojen aj na vojen-
ské ťaženia, často s ťažkými následkami pre oby-
vateľov priľahlých regiónov. Zásadný strategický 
význam mala už za čias pred a počas Veľkej Mo-
ravy, kedy tvorila spojnicu Moravského a Nitrian-
skeho kniežatstva. 

     Trasa cesty na území dnešného Slovenska: 

Štúrovo / prievoz cez Dunaj / – Dvory nad Žita-
vou / brod cez Žitavu / – Nové Zámky – Galanta 
– Sereď / brod cez Váh / – Trnava – Trstín –            
Buková – Prievaly / horský priesmyk cez Malé 
Karpaty / – Jablonica – Senica – Šaštín – Holíč – 
Kátov / brod cez Moravu /. 

     Strážne hrady súvisiace s Českou cestou: 

Šintava /prestavaný/, Smolenice /prestavaný/, 
Ostrý Kameň /ruina/, Korlátka /ruina/, Šaštín /
zaniknutý/, Holíč /prestavaný/. 
     Štefan Janšák píše: 
„Ľudstvo doby bronzovej zdedilo dopravný spoj 
cez hory po nositeľoch ešte starších kultúr. O tom 
však by mohol niekto i pochybovať, keďže niet 
priamych archeologických dôkazov. No mohyly 
na dne priesmyku rozptyľujú akúkoľvek neistotu 
a obavu, že by sa v datovaní mohli mýliť. Biksád-
skym priesmykom chodili celkom pravidelné ka-

ravány kupcov už v polovici prvého tisícročia 
pred naším letopočtom, ktorému mohyly patria, 
čím je daná spodná veková hranica cesty. Jej exis-
tenciu v stredoveku potvrdzuje listina Karola Ró-
berta z roku 1336, v ktorej sa uvádza obec Buková 
pod menom Biksád ako colná stanica. 

     Pri písaní dejín Českej cesty je však bádateľ v 
takom šťastnom postavení, že môže presne udať i 
jej vrchnú vekovú hranicu. Privilégium Karola Ró-
berta z roku 1336 predĺžilo totiž spolu sedem 
uhorských kráľov a naposledy František II. roku 
1808. Z týchto dát vidieť, že máloktorý zemepisný 
objekt na Slovensku môže sa pochváliť takými 
presnými údajmi o svojom pôvode a veku ako 
Biksádsky priesmyk “. 

     Česká cesta prechádzajúca Záhorím sa vlnila 
pozdĺž riek Myjava a Morava obchádzajúc 
Zámčisko. Tieto rieky menili svoj tok, boli pra-
videlne viac krát do roka vyliate a so svojimi 
prítokmi zaplavovali svoje okolie. Preto Česká 
cesta musela prechádzať vyššie, po tvrdom pod-
klade. Keď sa pozrieme na mapu Záhoria zistí-
me, že vrstevnica číslo 200 spĺňa tieto pod-
mienky. Prechádza západne od Jablonice cez Se-
nicu, Dojč, Štefanov, Stráže nad Myjavou, 
Smolinské, Gbely, Petrovu Ves, Holíč až so 
Skalice. Je veľká pravdepodobnosť, že Česká ces-
ta prechádzajúca Záhorím  plus – mínus kopí-
rovala túto vrstevnicu.                     Peter Holán           

STAŇTE SA AJ VY TVORCAMI                  
DOJČANSKÝCH NOVÍN 

 

Milí čitatelia, na tomto mieste môže byť v bu-
dúcom čísle novín aj váš článok. Pozývame vás, 
aby ste publikovali svoje články, básne, povied-
ky, fejtóny, glosy.  

Príspevky môžete posielať na obec@dojc.sk.  
 

Miestna ľudová knižnica Dojč 
 

vyhlasuje súťaž o „NAJ ČITATEĽA“ 
 

Súťaž bude prebiehať od 1. júla 2022                     
do 31. mája 2023. Vyhráva detský čitateľ, ktorý 

prečíta najviac kníh za súťažné obdobie                     
a úspešne  absolvuje čitateľský kvíz. 
Vyhodnotenie súťaže sa uskutoční                                  
počas osláv dňa detí v roku 2023.                                 

Traja najlepší čitatelia budú odmenení. 
Teším sa na Vás milé deti 

Vaša knihovníčka Magda Břicháčová 



 

Vydavateľ: Obec Dojč, č. 125, 906 02 Dojč, IČO: 00309508  
Periodicita: štvrťročník 
Webová stránka: www.dojc.sk 
Redakčná rada: Komisia školstva, kultúry a športu 
Redakčná rada nezasahuje do obsahovej stránky príspevkov. Za obsah príspevku je v plnej miere zodpovedný jeho autor.  
Redakčná rada si vyhradzuje právo gramatickej a štylistickej úpravy textov. 
Šéfredaktor / grafická úprava: Beáta Bátorová        EV 5320/16    ISSN 2453-7802  Náklad: 500 ks 

Ročník XI. číslo 2 Strana 16 

LETNÉ POZVÁNKY 
 

LETNÝ BAZÁR - 15. 7. 2022 o 15:00 v KD 
Príďte predať alebo nakúpiť šaty, obuv, hračky, 

kabelky a všeličo iné - info na OÚ Dojč 
 

POĽOVNÍCKA ZÁBAVA - 27. 8. 2022 
kapela LEGO, guláš, cigánska a prekvapenie 

 

 

OZ MRAVČEKOVO - SEPTEMBER 2022 
Rodinné centrum bude fungovať v budove                    

novej hasičskej zbrojnice, v priestoroch určených                    
na podnikanie.  

 

VÝSTAVA MORČIATOK 
3. 9. 2022 Kultúrny dom 

 

DNI OBCE - KRST MONOGRAFIE  
sobota 11. september 2022 

LETO, HORÚCE LETO... 
Letné horúčavy udreli s plnou razanciou. Astrono-

mické leto začalo s teplotami okolo 30º C a posledné 

júnové dni sú ešte horúcejšie. Z tohto dôvodu sú upra-

vené aj stránkové hodiny na Obecnom úrade. 

Milí obyvatelia, čas dovoleniek si v lete môžete 

spestriť aj návštevou podujatí, ktoré pre vás pripravili 

spoločenské organizácie v obci. Vyvrcholením letných 

podujatí bude prezentácia doplnenej monografie 

o našej obci, do ktorej ste mnohí prispeli fotografiami, 

receptami, zaujímavými príbehmi. 

Želám vám, milí obyvatelia, aby ste si v lete užívali 

letné dni v kruhu svojej rodiny, aby ste sa tešili 

z každodenných radostí a šťastia byť spolu.  

Slavomíra Melišová, starostka obce 

Dobrovoľný hasičský zbor v Dojči 

v spolupráci s obcou Dojč vás srdečne pozýva na oslavy pri príležitosti 

100. výročia      
založenia DHZ v Dojči 

 

v nedeľu 28.8.2022 
 

Program osláv: svätá omša, slávnostný sprievod                   
k novej HZ, oficiálny program, program pre divákov - 
ukážky zásahov, historickej techniky, voľná zábava;               
do tanca bude hrať hudobná skupina Čvančaranka. 


